
  
 
 

Zápis 
            z 24. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 8. 10. 2020 
 
 
 

Místo konání: realizováno přes MS Teams 
Čas konání: 14:00 – 15:30 
Přítomní:  
Omluveni:   
Neomluveni:  
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a           

Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

 
Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 23. řádného zasedání, plnění usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Schválení Dodatku č. 1. k Jednacímu řádu AS FSI VUT 
5. Schválení Jednacího řádu Vědecké rady FSI VUT 
6. Rozšíření volební komise 
7. Projednání akreditace navazujícího magisterského studijního programu Průmyslový design        

ve strojírenství 
8. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
9. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a               
tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: doc. Klimeš, Ing. Houfek 
Hlasování: pro: 20 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 23. řádného zasedání, plnění            
usnesení 
 
Oproti navrženému programu došlo ke změna v bodu 5 - jedná se o schválení celého JŘ VR, dále                  
bylo přidáno jako bod 7 projednání akreditace NMSP Průmyslový design ve strojírenství. 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 24. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 25  proti: 0 zdržel se: 0 
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Kontrola zápisu z 23. řádného zasedání. 
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 23. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 22  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení:  
Na minulém zasedání byl schválen kandidát FSI do sněmu RVŠ, informace byla postoupena AS VUT. 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- Mzdový řádu VUT byl včas zaregistrován a vstoupil v platnost. 
- V nejbližší době vstoupí v platnost směrnice o prospěchových stipendiích, kritéria zůstanou            

nezměněna. 
- Opět se rozběhla diskuze ohledně přistoupení VUT k antiplagiátorskému systému MU, fakulty            

jsou vyzvány k opětovnému vyjádření, pan děkan bude za FSI souhlasit. 
- Příští úterý bude zasedat komise pro institucionální akreditaci v oblasti umění (FSI do této oblasti               

spadá programem Průmyslový design) 
- 13. 10. bude zasedat mezinárodní evaluační panel k hodnocení fakulty v rámci metodiky 17+. 

 
Prof. Spousta se otázal na situaci ohledně Ústavu strojírenské technologie. 
Pan děkan odpověděl, že pověřeným ředitelem je doc. Blecha, do konce října bude provedena              
analýza a dán návrh řešení. 
 
Prof. Štětina: 
- V rámci dodatku rozpočtu VUT bude rozdělována částka za modul M1, bližší informace byly              

zaslány mailem. Doc. Štětina doporučuje kontrolu ze strany ústavů, příp. výzkumných skupin. 
RNDr. Popela: 
- AS VUT: je předložena upravená verze dodatku k rozpočtu, schvalování se předpokládá na             

zasedání 13. 10. Byly schváleny předložené jednací a volební řády fakult. 
- RVŠ: senátorům byla zaslána prezentace předsedkyně EK JUDr. Valové, probíhají jednání k            

rozpočtu vysokých škol. 
Ing. Konečná: 
- SKAS se s vedením fakulty dohodla na zrušení Strojařských schodů 2020. 
- 16. 10. proběhne prezenční jednání SK RVŠ. 

  
Prof. Spousta vznesl dotaz ohledně zveřejňování výsledků studentské ankety. Další dotaz směřoval            
na Ing. Konečnou a týkal se požadavků studentů na elektronické hlasování. 
Ing. Bednář informoval, že dle novelizované směrnice rektora mají mít senátoři plný přístup k              
výsledkům ankety, pro ostatní platí, že nemají být zveřejněny komentáře, které jsou v rozporu s               
etickými principy. V současné době se pracuje na technickém řešení, kterým by se umožnilo třídění               
komentářů. 
K elektronickým volbám uvedl doc. Vašík, že volební řád FSI takový způsob voleb neumožňuje, dle               
vyjádření právníků není ani možnost odkladu voleb, volby na FSI tedy proběhnou prezenčně dle              
schváleného harmonogramu. 
Ing. Konečná doplnila, že SKAS ani ona neobdržela z řad studentů žádný požadavek na elektronické               
volby. 

 
 
ad 4) Schválení Dodatku č. 1. k Jednacímu řádu AS FSI VUT 

 
S podrobnostmi k předloženému dokumentu seznámil senátory doc. Roupec. Dodatek umožňuje v            
odůvodněných případech distanční způsob zasedání. LK dokument projednávala a po diskuzi byly            
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oproti předložené verzi odstraněny body vztahující se k hlasování per rollam, neboť obecně se tento               
způsob hlasování netýká pouze distančního způsobu zasedání.  
Pan děkan uvedl, že k návrhu Dodatku č. 1 v dnešní verzi nemá připomínky. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FSI VUT ve znění ze dne 8. 10.                   
2020. 
Hlasování: pro: 26  proti: 0 zdržel se: 2 
 
 
ad 5) Schválení Jednacího řádu Vědecké rady FSI VUT 
 
Pan děkan uvedl, že úpravy byly provedeny v návaznosti na legislativu, také byla zařazena možnost               
distančního zasedání včetně tajného hlasování.  
Prof. Křupka informoval, že dokument již projednala VR bez připomínek. 
Doc. Roupec uvedl, že LK o dokumentu jednala nemá k němu připomínky. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Jednací řád Vědecké rady FSI VUT ve znění ze dne 8. 10. 2020. 
Hlasování: pro: 29  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Rozšíření volební komise 
 
Ing. List ukončil studium a není tedy již členem volební komise, z volební komise dále odstoupil                
doc. Brandejs. Ředitel ÚK navrhuje místo doc. Brandejse Ing. Nečase. 
 
Usnesení: AS FSI doplňuje volební komisi o Ing. Davida Nečase, Ph.D. 
Hlasování: pro: 28  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 7) Projednání akreditace navazujícího magisterského studijního programu        
Průmyslový design ve strojírenství 
 
Ing. Bednář informoval, že se jedná o NMSP v prezenční formě, garantem programu je doc. Křenek,                
program je nastaven z 52% na oblast umění a ze 48% na oblast strojírenství. 
Doc. Návrat vznesl dotaz týkající se studijního plánu programu - obsahuje předmět s názvem Výběr               
svobodných předmětů. 
Proděkan Bednář odpověděl, že na ostatních fakultách se stává standardem, umožnit v rámci             
studijního plánu vybrat si jakýkoliv předmět dle osobních preferencí. 
 
Usnesení: AS FSI zkracuje předkládací lhůtu na dva týdny pro žádost akreditace navazujícího             
magisterského studijního programu Průmyslový design ve strojírenství. 
Hlasování: pro: 26  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 8) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 
Návrh termínu 25. řádného zasedání je čtvrtek 22. 10. 2020. 
Program: 
- Pravidla pro přijímací řízení do BS a NMS 
- Změny Organizačního řádu  
- Dodatek č. 1 k rozdělení finančních prostředků 
- Akreditace NMSP Průmyslový design ve strojírenství 

 
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1 
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ad 9) Různé 
 
Pan děkan uvedl, že na základě předpokladu schválení dodatku k rozpočtu VUT, kterým budou              
rozděleny prostředky modulu M1, došlo v této souvislosti k úpravě dodatku č. 1 Rozpočtu FSI. Dále                
byla do dodatku přidána jedna havarijní položka. 
K modulu M1 pan tajemník doplnil, že je již nachystáno rozdělení na jednotlivé výzkumné skupiny,               
které bude zasláno ústavům i AS FSI. Havarijní položkou je centrální síťový přepínač, jehož výměna               
byla plánovaná na příští rok. V souvislosti s online výukou je však nutná jeho okamžitá náhrada, jedná                 
se o klíčovou infrastrukturu, bez které není možné provozovat síť FSI. 
Prof. Štětina uvedl, že FK se dodatkem zabývala ve verzi předložené na minulém zasedání (covid               
aktivity, navýšení BR1, kompenzace chyb) a k této části nemá připomínky. Příští čtvrtek proběhne              
další jednání FK, prof. Štětina požádal o kontrolu modulu M1 ze strany ústavů a zaslání případných                
připomínek.  
Tomáš Prášek otevřel již několikrát diskutované téma elektronických voleb a upozornil, že za             
současných karanténních opatření bude značné části studentů zvláště BS a NMS znemožněno            
hlasovat, což zvýhodní kandidáty z doktorského studia. 
Doc. Vašík uvedl, že ve VŘ VUT je možnost pro fakulty zvážit elektronický způsob voleb, takže                
fakulty, které do svých VŘ tuto možnost zařadily, mohou volit elektronicky, FSI však ve svém volebním                
řádu tuto možnost nemá. 
RNDr. Popela upozornil, že VŘ a JŘ VUT je zatím předložen k registraci. Sice se předpokládá, že                 
budou ministerstvem zaregistrovány obratem, pokud by k tomu však nedošlo, pak je otázka, jakou by               
měly elektronické volby platnost. 
Doc. Roupec uvedl, že AS FSI vyhlásil volby a schválil organizační pokyny dle předpisů platných v té                 
době. 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Ing. Petra Kosová   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
zapsala: Brigita Rohovská 

4/4 


